

《全球合规快讯》

GLOBAL COMPLIANCE EXPRESS

法规更新、召回案例解读

REGULATIONS & LAWS, RECALL CASES STUDY



132期

2026月刊

轻工专刊 HARDLINES
CHINA 2014-2026



Intertek天祥集团

Intertek是全球领先的全面质量保障服务机构，始终以专业、精准、快速、热情的全面质量保障服务，为客户制胜市场保驾护航。凭借在全球100多个国家的1,000多家实验室和分支机构，Intertek致力于以创新和定制的保障、测试、检验和认证解决方案，为客户的运营和供应链带来全方位的安心保障。

TOTAL QUALITY. ASSURED.

始终以专业、精准、快速、热情的全面质量保障服务，为客户制胜市场保驾护航。



《全球合规快讯》

Intertek《全球合规快讯》轻工专刊是定位为“触手可得的全球观察”的一份通讯刊物,希望能够帮助客户更便利地接触全球资讯、更深刻地理解技术壁垒。本刊以月刊形式发布,包括法规更新、召回案例解读等板块,力求把来自全球的相关讯息最及时地展现给读者。同时,为了达成快速和便捷的阅读体验,《全球合规快讯》轻工专刊将以完全的数字化的方式呈现,并尽可能多地提供获取渠道,以满足多样化的阅读习惯。目前,您可以从我们的官方网站,轻工产品部的官方微信,以及邮件订阅来获取最新的《全球合规快讯》轻工专刊。真诚地希望您成为《全球合规快讯》轻工专刊的长期读者,Intertek也期待与您对话,得到您的帮助和启发。

编辑团队联系方式

Jane Xu

电话: 020-8213 9984

邮箱: jane.xu@intertek.com

网址: www.intertek.com.cn



点击在线订阅
或扫描二维码

声明:

本刊为内部交流资料,仅限参考使用,并不取代任何法律、规定、标准或者条例。关于技术性信息的表述,若有不实之处,请以相关标准原文为准,本刊不承担因此造成的任何损失或法律责任。所有文字、图片,未经许可,不得转载、摘编或以其他方式发行。本刊所有文章仅代表作者或访谈者个人观点。任何未经本刊授权,私自摘录、引用、变更、印制本刊或部分内容行为均视为侵权。本刊作者及受访者保留追究其法律责任的权利。

欧盟 Euro Union

点击下载



欧盟-食品容器 EU-Food Contact Material

点击下载



美国 United State

点击下载



加拿大 Canada

点击下载



澳大利亚 Australia

点击下载



英 国 UK

点击下载



目录

CONTENTS

点击下方标题超链接，快速跳转您感兴趣的页面！



Toys and Children Products 玩具和儿童产品

- Korea - Proposed Amendments to Standards for Furniture for Children (Annex 14) under Suppliers Conformity Confirmation System
韩国 - 拟修订供应商合格确认制度下儿童家具标准（附录 14） 01
- Korea - Proposed Amendments to Standards for Kick Scooters for Children (Annex 12) under Suppliers Conformity Confirmation System
韩国 - 拟修订供应商合格确认制度下儿童滑板车标准（附录 12） 02
- USA - Approved Amendments to Prohibitions of Children Products Regarding Infant Bouncer Seats and Stationary Activity Centers
美国 - 批准关于儿童产品 - 婴儿弹跳椅和固定式活动中心禁令的修正案 04



Food Contact Products 食品接触产品

- China - Proposed New Substances related to Food Contact Materials And Articles
中国 - 提议食品接触材料和物品相关新物质 05
- Switzerland - Approved to Revise the Consumer Goods Ordinance concerning Food Contact Materials and Articles
瑞士 - 批准食品接触材料和制品的消费品法规的修订案 07



REACH Regulation REACH 法规

- UK - Public Consultation on 9 Potential Substances of Very High Concern (SVHC)
英国 - 9 项物质被提议加入 SVHC 高度关注物质清单 10

目录

CONTENTS

点击下方标题超链接，快速跳转您感兴趣的页面！



Others 其它

- Korea - Proposed Amendments to Standards for Kick Scooters (Annex 15) under Suppliers Conformity Confirmation System

韩国 - 拟修订供应商合格确认制度下滑板车标准（附录 15）

15



Toys and Children Products 玩具和儿童产品

1. Korea - Proposed Amendments to Standards for Furniture for Children (Annex 14) under Suppliers Conformity Confirmation System

韩国 – 拟修订供应商合格确认制度下儿童家具标准（附录 14）

The Korean Agency for Technology and Standards (KATS) has issued announcement No. 2026-211 propose to amend the Standards for Furniture for Children (Annex 14) under Suppliers Conformity Confirmation System for consultation. The proposed amendments are as follows:

韩国技术标准院(KATS) 发布了 2026-211 号公告，提出对供应商合格确认制度下的儿童家具标准（附录 14）进行修订，并征求意见。提议的修订内容如下：

1. For aligning with ASTM F2057 to modify the scope is revised from existing drawer heights of 762mm or more to heights of 686mm or more with a weight of 13.6kg or more.
为了与 ASTM F2057 协调一致，将适用范围从现有的抽屉高度 762 毫米以上修改为高度 686 毫米及以上且重量 13.6 公斤及以上。
2. The corresponding test methods for drawer are modified according to ASTM F2057 standard.
抽屉的相应测试方法根据 ASTM F2057 标准进行了修改。
3. Test methods for products with interlocking are newly prepared in Appendix C according to ASTM F2057.



根据 ASTM F2057，在附录 C 中新增加了对带互锁功能产品的测试方法。

2. Korea - Proposed Amendments to Standards for Kick Scooters for Children (Annex 12) under Suppliers Conformity Confirmation System

韩国 – 拟修订供应商合格确认制度下儿童滑板车标准（附录 12）

The Ministry of Trade, Industry and Energy (MOTIE) has issued announcement No. 2026-474 propose to amend the Standards for Kick Scooters for Children (Annex 12) under Suppliers Conformity Confirmation System for consultation. The proposed amendments are as follows:

韩国技术与标准局(KATS)发布第 2026-474 号公告，提议修改供应商合格确认制度下儿童滑板车标准（附录 12），并针对修订征求意见。提议的修改如下：

1. The scope of application is redefined that the kick scooters in this standard applies to children weighing more than 20kg. The kick scooters for user weighing 20kg or less use shall be under annex 6 Toys.

重新定义标准的适用范围，本标准适用于用于体重超过 20 公斤儿童的滑板车。适用于体重不超过 20 公斤儿童的滑板车应按照附件 6 玩具的标准。

2. The classification of kick scooters by number of wheels is revised to the classification by weight

滑板车分类由按轮数分类改为按体重分类：

- Grade A : For the user's weight is more than 20 kg but not more than 100 kg.



A 级：适用于体重超过 20 公斤但不超过 100 公斤的使用者。

- Grade B : For the user's weight is more than 20 kg but not more than 50 kg, and the maximum height is not more than 74 cm.

B 级：适用于体重超过 20 公斤但不超过 50 公斤，且最大高度不超过 74 厘米的使用者。

Note 备注:

Maximum height refers to the maximum distance from the deck to the highest point of the handle bar, handle grip or joy stick when adjusting steering column of kick scooter to the highest position.

最大高度是指将滑板车的转向柱调到最高位置时，从滑板车踏板到车把手、手把或操纵杆最高点的距离。

3. KS S ISO 7010, 2019 Graphical symbols - Safety colors and safety markings - Registered safety marking is newly referred in standard.

新增参考标准 KS S ISO 7010: 2019 《图形符号 - 安全颜色与安全标识 - 注册安全标识》。

4. Newly added structure requirements for steering column height adjustable kick scooters.

新增了转向柱高度可调滑板车结构要求。

5. The diameter of front wheel of the grade B kick scooters shall be 120mm and more.

B 级滑板车前轮直径应为 120 毫米及以上。

6. The kick scooters must be equipped with at least one braking device that operates from the rear wheel and can reduce the speed effectively and gently.



滑板车必须配备至少一个从后轮操作并能有效、平稳减速的制动装置。

7. To update the test methods in standard.

更新标准中的测试方法。

8. The user limit weight of product (e.g. 75kg) shall be labelled.

产品使用者限重（例如 75 公斤）应标注。

3. USA - Approved Amendments to Prohibitions of Children Products Regarding Infant Bouncer Seats and Stationary Activity Centers

美国 – 批准关于儿童产品 - 婴儿弹跳椅和固定式活动中心禁令的修正案

The U.S. Consumer Product Safety Commission approved to amend the banned articles intended for use by children prescribed in 16 CFR 1500. 美国消费者产品安全委员会批准修改 16 CFR 1500 中规定的儿童用禁用物品。

A baby bouncer and a walker jumper are currently considered as banned articles intended for use by children under 16 CFR 1500.18(a)(6), and the exemptions from classification as banned articles intended for use by children are mentioned in 16 CFR 1500.86(a)(4).

根据 16 CFR 1500.18(a)(6)，婴儿弹跳椅和婴儿学步跳跳椅目前被视为儿童使用禁用物品，而 16 CFR 1500.86(a)(4)中则提到了作为儿童用禁用物品的分类豁免。



As the safety requirements of an infant bouncer and a stationary activity center are regulated by 16 CFR 1216 and 16 CFR 1238 respectively, according to the amendments, these two products are exempted in 16 CFR 1500.18(a)(6) and 16 CFR 1500.86(a)(4).

因为婴儿弹跳椅和固定式活动中心的安全要求分别由 16 CFR 1216 和 16 CFR 1238 进行监管，根据修正案，这两种产品在 16 CFR 1500.18(a)(6)和 16 CFR 1500.86(a)(4)中被豁免。

It will be effective on 21 September 2026.

该修正案将于 2026 年 9 月 21 日生效。

Food Contact Products 食品接触产品

4. China - Proposed New Substances related to Food Contact Materials and Articles

中国 – 提议食品接触材料和物品相关新物质

The China National Center for Food Safety Risk Assessment (CFSA) has proposed 2 kinds of substances related to food contact materials and articles. Here are the highlights:

中国国家食品安全风险评估中心(CFSA) 提议了两种与食品接触材料和物品相关的物质。要点如下：

- Expansion of the scope of additive used in food contact material and article

食品接触材料及制品用添加剂扩大使用范围



Items 名称	CAS No CAS 号	Scope 使用范围	Maximum amount to be used 最大使用 量	Specific Migration Limit 特定迁移限量 (SML)/ mg/kg	Max Residue 最大残 留量 (QM)/ mg/kg	Note 备注
Carbon black C.I.颜料黑 7; 炭黑	133-86-4	Plastic: Polyphenylsulfone (PPSU) 塑料: 聚亚苯基砜	0.5%	-	-	The substance contains less than 1% toluene extract and less than 0.25 mg/kg of benzo[a]pyrene; it shall meet the purity requirements for colorants in Appendix A of GB 9685. The above-mentioned restricted use requirements shall be marked in accordance with the provisions of GB4806.1. 该物质中甲苯萃取物小于 1%，苯并[a]芘含量小于 0.25mg/kg；应符合 GB 9685 附录 A 对着色剂纯度的要求。上述限制使用要求应按照 GB 4806.1 的规定进行标示。
Octadecanamide, N,N'-1,2-ethanediylbis-, reaction	338462-62-7	Plastic: polyethylene (PE); polypropylene (PP)	0.3%	5(Azacyclotridecane-2-one 氮杂环十三烷-2-酮);	1 (as isocyanate 以异	PE and PP plastic materials and products containing this substance shall not be used in the production of food contact



products with azacyclotri decan-2- one homopolym er and 1- isocyanato octadecane N,N'-二(十 八酰基)-乙 二胺与氮杂 环十 三烷- 2-酮的均聚 物和 1-异氰 酸根合十 八碳烷的反 应产物		塑料：聚乙烯 (PE)；聚丙烯 (PP)		• ND (as isocyanate 以异氰酸根计, DL=0.01 mg/kg)	氰酸根计)	materials and products for infants and young children; and they may be used under conditions 1 to 5 in Table 6 of GB31604.1-2023. The above-mentioned restricted use requirements shall be marked in accordance with the provisions of GB4806.1. 添加了该物质的 PE 和 PP 塑料材料及制品不得用于生产婴幼儿专用食品接触材料及制品；可在 GB31604.1-2023 表 6 中条件 1~ 条件 5 的情形下使用。上述限制使用要求应按照 GB 4806.1 的规定进行标示。
--	--	----------------------------	--	--	-------	--

5. Switzerland - Approved to Revise the Consumer Goods Ordinance concerning Food Contact Materials and Articles

瑞士- 批准食品接触材料和制品的消费品法规的修订案

The Federal Safety and Veterinary Office has revised the Consumer Goods Ordinance (SR 817.023.21) concerning materials and articles intended to come into contact with food.

瑞士联邦安全与兽医办公室已修订食品接触材料和制品的消费品法规 (SR 817.023.21)。



Key updates include amendments to the following annexes:

更新主要包括对以下附录的修订：

- Annex 2: Approved materials for plastic food contact articles
附录 2：被批准用于塑料食品接触制品的材料
- Annex 4: Assessment of compliance with migration limits for plastic consumer goods
附录 4：塑料制品迁移限值符合性评估
- Annex 5: Minimum requirements for a quality assurance system in recycling plants for plastics intended to come into contact with food
附录 5：食品接触用回收塑料生产商质量保证体系的最低要求
- Annex 10: Permitted substances used in printing inks
附录 10：印刷油墨中允许使用的物质

Amendments to Annex 2 and 10

对附录 2 和附录 10 的修订

- The list of the substances in Annex 2 and Annex 10 are updated.
更新了附录 2 和附录 10 中的物质清单。

Amendments to Annex 4

对附录 4 的修订

- The Table 4 of section 1.3 is revised.
修订了第 1.3 节的表 4。
- Section 2 conformity assessment is revised.
修订了第 2 节的符合性评估。



Amendments to Annex 5

对附录 5 的修订

- New requirements are added. The quality assurance system used by the recycler must include specific process in the recycling process.

新增了要求。回收商使用的质量保证系统必须有针对回收过程的特定流程。

The amendments shall enter into force on 1 August 2026. Food contact articles that do not comply with the requirements of the amendments may still be imported, manufactured, and supplied to consumers under the previous requirements until 1 August 2027.

上述修订案要求将于 2026 年 8 月 1 日起生效。不符合以上修订案更新要求的食品接触制品，在 2027 年 8 月 1 日前仍可按照之前的要求进口、生产和向消费者供应。

Finished reusable food contact articles containing substances listed under entry 136 in Table 1 of Annex 2 or under entry 136 in Table 1 of Annex 10 of this Regulation as amended on 13 November 2024, as well as finished reusable consumer goods that do not comply with point 2 of Annex 13 or point 14 of the amendment of 2 June 2025, may continue to be imported, manufactured, and placed on the market under the previous legislation until 20 July 2026. The aforementioned food contact articles may continue to be supplied to consumers until 20 July 2027.

根据 2024 年 11 月 13 日修订的本法规附录 2 表 1 第 136 项或附录 10 表 1 第 136 项的物质生产的成品可重复使用食品接触制品，以及不符合 2025 年 6 月 2 日修订的附录 13 第 2 点或第 14 点的成品可重



复使用消费品，可依照之前的法规继续进口、生产和投放市场，直至 2026 年 7 月 20 日。上述食品接触制品可继续供应给消费者，直至 2027 年 7 月 20 日。

REACH Regulation REACH 法规

6. UK - Public Consultation on 9 Potential Substances of Very High Concern (SVHC)

英国 - 9 项物质被提议加入 SVHC 高度关注物质清单

On 9 July 2026, the UK Health and Safety Executive (HSE) launched a public consultation on 9 potential Substances of Very High Concern (SVHC). The proposed substances in the consultation are listed below. The deadline for commenting is 20 August 2026. HSE will have 45 days from the end of the consultation to make a decision regarding the inclusion of the substance on the Candidate List of the UK.

2026 年 7 月 9 日，英国健康与安全执行局(HSE)对被提议加入高度关注物质(SVHC)清单的 9 项物质开展公众咨询，关于这些物质的信息如下表所示。公众咨询将于 2026 年 8 月 20 日截止。HSE 将会在咨询结束后的 45 天内，就这些物质是否纳入英国 SVHC 清单（候选物质名单）作出决定。

In the EU, the 9 substances were identified as SVHC by the European Chemicals Agency (ECHA) during the 2021-2026 time period.

在 2021 至 2026 年间，该 9 项物质曾被欧洲化学品管理局(ECHA)确认为欧盟的高度关注物质(SVHC)。



#	Substance Name 物质名称	EC No. EC 号	CAS No. CAS 号	Reason for Proposing 提议理由	Example Uses(s) 示例用途	Identified as SVHC by ECHA on 被 ECHA 认定为 SVHC 的日期
1	Medium-chain chlorinated paraffins 中链氯化石蜡 (MCCP)	--	--	PBT (Article 57(d)) vPvB (Article 57(e)) 持久性、生物累积性和毒性 (PBT) (第 57 条第 d 款) 高持久性和高生物累积性 vPvB (第 57 条第 e 款)	Flame retardants, plasticising additives in plastics, sealants, rubber and textiles 塑料、密封剂、橡胶和纺织品中的阻燃剂和塑化剂	8 July 2021 2021 年 7 月 8 日
2	1,1'-[Ethane-1,2-diylbisoxo]bis[2,4,6-tribromobenzene] 1,2-二(2,4,6-三溴苯氧基)乙烷 (BTBPE)	253-692-3	37853-59-1	vPvB (Article 57(e)) 高持久性和高生物累积性 vPvB (第 57 条第 e 款)	--	17 January 2023 2023 年 1 月 17 日



3	Bis(4-chlorophenyl) sulphone 4,4'-二氯二苯砜 (BCPS)	201-247-9	80-07-9	vPvB (Article 57(e)) 高持久性和高生物累积性 vPvB (第 57 条第 e 款)	Manufacture of chemicals, plastic products and rubber products 生产化学品、塑料产品和橡胶产品	14 June 2023 2023 年 6 月 14 日
4	2-tert-Butyl-6-(5-chloro-2H-benzotriazol-2-yl)-4-methylpheno2-(2'-羟基-3'-叔丁基-5'-甲基苯基)-5-氯苯并三唑 (Bumetrizole, UV-326)	223-445-4	3896-11-5	vPvB (Article 57(e)) 高持久性和高生物累积性 vPvB (第 57 条第 e 款)	Coating products, adhesives and sealants and washing and cleaning products 涂料产品、粘合剂、密封剂以及洗涤和清洁产品	23 January 2024 2024 年 1 月 23 日
5	Oligomerisation and alkylation reaction products of 2-phenylpropene and phenol 2-苯丙烯和苯酚的寡聚和烷基化反应产物 (OAPP)	700-960-7 270-966-8	68512-30-1	vPvB (Article 57(e)) 高持久性和高生物累积性 vPvB (第 57 条第 e 款)	Adhesives and sealants, coating products, fillers, putties, plasters, modelling clay, inks and toners and polymers 粘合剂、密封剂、涂料产品、填料、腻子、灰泥、造型黏土、油墨、墨粉以及聚合物	23 January 2024 2024 年 1 月 23 日



6	Reaction mass of: triphenylthiophosphate and tertiary butylated phenyl derivatives 三苯基硫代磷酸酯和叔丁基 苯基衍生物的反应物	421- 820-9	192268- 65-8	PBT (Article 57(d)) 持久性、生物 累积性和毒性 (PBT) (第 57 条第 d 款)	--	21 January 2025
7	O,O,O-Triphenyl phosphorothioate O,O,O-三苯基硫代磷酸酯 (TPPT)	209- 909-9	597-82- 0	PBT (Article 57(d)) 持久性、生物 累积性和毒性 (PBT) (第 57 条第 d 款)	Lubricants and greases 润滑油和润滑脂	2025 年 1 月 21 日
8	Perfluoroheptanoic acid (PFHpA) and its salts 全氟 庚酸(PFHpA)及其盐类	206- 798-9 243- 518-4 228- 098-2	375-85- 9 20109- 59-5 21049- 36-5 6130- 43-4	Toxic for reproduction (Article 57(c)) Equivalent level of concern having probable serious effects to human health (Article 57(f) - human health) Equivalent level of concern having probable serious effects to the environment	--	17 January 2023 2023 年 1 月 17 日



				(Article 57(f) - environment) 生殖毒性 (第 57 条 c 款) 可能对人类健康产生严重影响，造成同等程度关注 (第 57 条第 f 款 - 对人类健康) 可能对环境产生严重影响，造成同等程度关注 (第 57 条第 f 款 - 对环境)		
9	4,4'-[2,2,2-Trifluoro-1-(trifluoromethyl)ethylidene]diphenol (BPAF) and its salts 双酚 AF (BPAF)及其盐类	216-036-7 278-305-5 468-740-0 479-100-5 425-060-9 443-330-4	147861-1 75768-65-9 126049-00-1 577705-90-9 921213-47-0	Toxic for reproduction (Article 57(c)) 生殖毒性 (第 57 条 c 款)	Process regulator and cross-linking agent 工艺调节剂与交联剂	4 February 2026 2026 年 2 月 4 日



		469-080-6				
--	--	-----------	--	--	--	--

Others 其它

7. Korea - Proposed Amendments to Standards for Kick Scooters (Annex 15) under Suppliers Conformity Confirmation System
韩国 – 拟修订供应商合格确认制度下滑板车标准（附录 15）

The Korean Agency for Technology and Standards (KATS) has issued announcement No. 2026-215 propose to amend the Standards for Kick Scooters (Annex 15) under Suppliers Conformity Confirmation System for consultation. The proposed amendments are as follows:

韩国技术与标准局(KATS)发布第 2026-215 号公告，提议修改供应商合格确认制度下滑板车标准（附录 15），并针对修订征求意见。提议的修改如下：

1. The scope of application is redefined that the kick scooters in this standard applies to users weighing 100 kg or less.
重新定义标准的应用范围，标准中的滑板车适用于体重不超过 100 公斤的使用者。
2. The classification of kick scooters by number of wheels is revised to the classification by weight (20kg<Grade A≤100kg)
滑板车分类从按车轮数量的分类修改为按重量分类（20kg<A级≤100kg）。



3. KS S ISO 7010: 2019 Graphical symbols - Safety colors and safety markings - Registered safety marking is newly referred in standard.

新增参考标准 KS S ISO 7010: 2019 《图形符号 - 安全颜色与安全标识 - 注册安全标识》。

4. The user limit weight of product (e.g. 75kg) shall be labelled.

要求标注产品使用者的体重限制（例如 75kg）。

5. Newly added structure requirements for steering column height adjustable kick scooters.

新增可调节转向柱高度滑板车的结构要求。



订阅窗口：

点击在线订阅

全国免费热线



0755-2602 0287



susie.su@intertek.com



intertek.com.cn



轻工产品公众号

intertek
Total Quality. Assured.